
   Úkolem města je také pečovat o svůj majetek ve 

prospěch sportu, dětí a mládeže. Velkou akcí 

tohoto roku je kompletní rekonstrukce fotbalového 

hřiště a obnova spodního tréninkového včetně 

zajištění závlahy. Celá tato akce nás přijde na cca 

2, 7 mil. Kč. 

   Na autobusových zastávkách byla vybudována 

betonová výstupní plocha. Nové „výstupiště“ 

ulehčí vystupování z autobusů a zvýší bezpečnost 

a je napojeno na stávající výstupní plochu ze 

zámkové dlažby. 

     Chtěl bych poděkovat všem zaměstnancům 

města, kteří se starají o úklid města a popřát jim 

dostatek sil, aby všeobecný pořádek, příkladná 

čistota a udržovaná zeleň nadále dělaly Chlumec 

dobrým místem pro život. 
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www.mesto-chlumec.cz DOPOLEDNE PATŘILO DĚTEM 

Více jak dvě desítky dětí předškolního i školního věku se sešly 30.8.2014 dopoledne 

před desátou hodinou na novém chodníku z Chlumce do Stradova, aby mezi sebou 

změřily um, dovednosti a sílu. Na padesátimetrové trati s jednou obrátkou soutěžily 

na odstrkovadlech, koloběžkách a jízdních kolech. Každý závodník tuto vzdálenost 

absolvoval dvakrát. Především při druhých jízdách děti dosahovaly lepších časů  

a rozhodovaly o svých umístněních. 

Kategorie do tří let - odstrkovadla:  1. Kůsa Tomášek, 2. Mudra Matýsek, 

     3. Bendová Natálka (nejmladší účastnice). 

Kategorie 3-4 roky - koloběžky: 1. Herzina Mareček. 

Kategorie 5-6 let - koloběžky:  1. Přikryl Martínek, 2. Ptáčková Kristýnka, 3. Ptáček          

     Pavlík. 

Kategorie 7-9 let - koloběžky, nejpočetněji obsazená  disciplína: 1. Hedrlín Vilém,  

     2. Jarý Ondřej, 3. Špička Šimon. 

Kategorie 10-12 let - koloběžky: 1. Prokešová Eliška. 

Kategorie 5-6 let - kola: 1. Klimešová Viktorka, 2. Jiroušková Markétka,  

     3. Čejková Petruška. 

Kategorie 7-9 let - kola: 1. Mraček Mirek, 2. Klimeš Vítězslav. 

Vyhlášení vítězů s předáním diplomů a ocenění proběhlo odpoledne na náměstí 

před zahájením chlumeckých oslav tří velkých vítězných bitev.                           

Na dětském hřišti ve Stradově se utkaly týmy Pruhovaných a Barevných v malé 

kopané. Pruhovaní vyhráli nad svými rivaly za Stradova 6:1. Nejlepším hráčem byl 

vyhlášen Víťa Klimeš jr. Po tomto zápase  se ještě utkali nad vysokou sítí  hráči 

reprezentující Stradov. 

Za sbor rozhodčích Milan Louda 

V KULTURNÍM DOMĚ CHLUMEC VYSTOUPIL 

AUSTRALSKÝ SOUBOR 

Čtyřicítka australských studentů společně s chlumeckými 

KOŤATY potěšila posluchače z Chlumce. Do našeho města 

zavítal Killarney Heights High School Advanced Concert Band 

ze Sydney, který ve své vlasti patří ke špičce studentských 

orchestrů. Repertoár, který tento soubor uvedl v Chlumci, bude 

velmi pestrý, neboť nechyběly ani skladby českých autorů 

(Dvořák), ani kompozice soudobé populární hudby. Australské 

studenty v úvodu koncertu přivítal několika skladbami pěvecký 

sbor paní Evy Koupilové KOŤATA. 

Koncert Koťat a australského hosta proběhl v Kulturním domě 

Chlumec v pátek 26. září 2014. 

Josef Říha 

NENÍ NÁM LHOSTEJNÉ ZDRAVÍ OBČANŮ - VEŘEJNÁ SBÍRKA 

NA TOMÁŠE FALTU 
  

Již několikrát jsme informovali veřejnost o postiženém mladém muži Tomáši Faltovi 

z Chlumce (28 let), který si před sedmi lety způsobil velmi těžký úraz poraněním 

míchy, připomínáme Vám touto cestou jeho osud. 

Tato smutná událost se stala na Píšťanském jezeře u Velkých Žernosek, kdy  se 

s kamarády bavili skoky do vody. Přišel prudký náraz do dna a Tomáš si poranil 

čtvrtý obratel a ochrnul na všechny čtyři končetiny. Během jedné vteřiny se mu 

změnil celý život. 

Co následovalo – nekonečný pobyt v nemocnicích a zdravotnických zařízeních, 

operace, rehabilitace, domácí cvičení, což znamená intenzívní protahování 

svalstva. 

Jeho maminka Helena zanechala práce a věnuje se Tomášovi na „plný úvazek“. 

Také mu velmi pomáhají jeho kamarádi, kteří ho v této těžké chvíli nenechali 

samotného s jeho nemocí, berou ho ven a psychicky ho drží. 

Jelikož tuto rodinku znám ze svého okolí, nabídla jsem paní Faltové a Tomášovi, že 

bychom mohli zkusit léčení na Slovensku v léčebně ADELI Medical Center  

v Piešťanech, která se zabývá neurorehabilitací. Nejdříve jsem v léčebně oslovila  

p. Cladudii Poidok, manažerku, s lékařskou zprávou z Čech, jestli by byla léčba 

v jejich zařízení vhodná. Po několika hodinách nám bylo sděleno, že léčba vhodná je 

a tak jsme začali konat. Veřejná sbírka, o které rozhodla Rada 

města Chlumec 6. 5. 2013, byla jedinou 

možnou šancí, jak Tomáše Faltu dostat 

do ADELI Medical Center v Piešťanech.  

Tomáš navštívil ADELI celkem 2x a to 

v říjnu 2013 na 14 denní léčebný pobyt 

a v květnu 2014. Druhý pobyt byl trochu 

komplikovaný, protože Tomáš v ADELI 

onemocněl. Nemohl vyčerpat všechny 

procedury a tím vznikl finanční 

přeplatek na léčení. Tyto zbylé finanční 

prostředky bychom rádi pro něj využili 

na koupi nového mechanického vozíku. 

Ten „starý“ už nevyhovuje, je malý a již 

časem opotřebovaný. Nyní jsme ve 

fázi, kdy rodina shání další finanční 

prostředky na doplnění sumy na koupi 

tohoto vozíku. Jedná se přibližně o 50 

tis. Kč. 

Pobyt v ADELI v Piešťanech ale nebyl marný. Tomáš je pohyblivější, narostla mu 

svalová hmota a cítí se velmi dobře. Hlavně psychicky je na tom lépe. Dostal nový 

náboj na domácí cvičení a velmi se snaží. 

Chtěli bychom velmi poděkovat i za rodinu Tomáše všem, kteří nám pomohli 

uskutečnit léčení v ADELI. Hlavně největšímu sponzorovi p. Ing. Vrbíkovi za firmu 

Reklutivace Ústí nad Labem s.r.o., dědečkovi Tomáše, který se také velkou mírou 

podílel, fa Martin Pokorný s.r.o. ze Žandova a dalším. 

Touto cestou také velmi děkujeme všem drobným dárcům, bez kterých by účel této 

sbírky nebyl splněn. 

Naďa Janissová, radní města Chlumec 

UPOZORNĚNÍ 

NA PODZIMNÍ SBĚRNU 

NEBEZPEČNÉHO ODPADU 

Ve dnech 1.11.2014 až 8.11.2014 bude na dvoře městského 

úřadu přistaven kontejner pro sběr NEBEZPEČNÝCH SLOŽEK 

KOMUNÁLNÍHO ODPADU.  

Sběrna slouží všem občanům s trvalým pobytem ve městě 

Chlumec a obcích Stradov, Žandov, Český Újezd, Hrbovice  

a Střížovice. 

 

Ve sběrně jsou přijímány tyto druhy nebezpečných odpadů:  

 ředidla a rozpouštědla používaná v domácnosti  

 barvy, tiskařské barvy, lepidla, obaly znečištěné barvami  

 zásady, kyseliny  

 fotochemikálie  

 hnojiva používaná na zahradách, pesticidy  

 zářivky a jiný odpad obsahující rtuť  

 ledničky, mrazničky, televizory a další elektrická  

a elektronická zařízení  

 obaly znečištěné oleji  

 autobaterie a akumulátory  

 pneumatiky osobních automobilů  

 injekční jehly používané v domácnosti a podobné ostré 

předměty  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Provozní doba sběrného dvora Městského úřadu Chlumec: 

 

 
Pondělí, Středa 07:00 - 18:00 

Úterý, Čtvrtek, Pátek 07:00 - 17:00 

Sobota 09:00 - 12:00 

Neděle ZAVŘENO 

Vážení občané města Chlumec, 

stávající volební období končí a 10. a 11. října 2014 půjdeme k volbám. 

     Toto volební období bylo plné závažných rozhodnutí a změn, ale zejména 

nám všem přineslo důležitou finanční stabilitu, která je základem pro 

jakoukoliv práci a rozvoj. Financím se proto věnuji podrobně v samostatném 

článku. 

     Přes těžké období 2010 – 2011 se nám podařilo uskutečnit velké 

množství nejrůznějších počinů a akcí. Chlumec se stal městem, má svůj znak 

a vlajku a důstojně jsme si připomenuli výročí 200. let bitvy u Chlumce, třetím 

rokem provozujeme kino a do vlastnictví města jsme získali Kulturní dům, na 

jehož výstavbě se mnozí z Vás  podíleli. Máme bezbariérové náměstí, začali 

se opravovat chodníky, silnice, obnovovat dopravní značení a veřejné 

osvětlení. Zcela nové osvětlení je v atriu, na náměstí, ve Skřivánčí a Klidné 

ulici. Za nedlouho přibude nové osvětlení u Zdaru, v Holubově a ve 

Ždírnické. V Ústecké ulici máme nový chodník, v základní škole jsou na  

I. a II. stupni zcela nové WC a umývárny, MŠ Pohádka má nové asfaltové 

plochy na zahradě atd... 

     Město také využilo nabídky soukromých majitelů a za 1,5 mil. Kč koupilo 

přístupovou cestu k Novému rybníku a pozemky okolo vody. Cesta od hotelu 

až k lávce přes dálnici byla do té doby dokonce bez věcného břemene ve 

prospěch města. Tyto pozemky mají pro město strategický význam  

a dávají nám jistotu přístupu nejen k rybníku, ale i k celé rekreační oblasti. 

     Probíhá zpracování nového územního plánu. Chtěl bych všechny ujistit, 

že prostor garážových dvorů pod školou, za hasičárnou, pod ulicí 

Ústeckou a plochy, kde jsou dílny a opravny, zůstane beze změny 

zachován. Pokud má někdo potřebu lidi strašit, že přijdou o garáže apod., 

tak zřejmě proto, že je před volbami. 

     Je mi známo, že občané města jsou zásobeni články s kupou špíny  

a výmyslů a psychopatické rysy duševně nemocného autora už neuniknou 

ani průměrnému čtenáři. Kdo v Chlumci bydlí a žije, ví, že to čeho jsme 

v tomto volebním období dosáhli je vidět doslova na každém kroku. Mrzí 

mne, že někdo ve snaze poškodit město a jeho představitele se neštítí 

záměrně vymýšlet naprosté lži a rozsévat okolo sebe svou nenávist mezi 

naše občany. Myslím, že něco podobného do slušné společnosti nepatří. Na 

pomluvy a urážky zde nebudu reagovat – tento čas raději věnuji užitečné 

práci pro město. Komu lidé důvěřují rozhodnou ve volbách. 

     Chodník do Stradova je hotov a výrazně přispívá k bezpečnosti chodců, 

mezi nimi jsou také naše děti. Pro větší bezpečnost je od Chlumce chodník 

veden poněkud dále od silnice a v zatáčce před Stradovem je doplněn 

svodidlem a celý je osvětlen. Chodník se také stal místem procházek  

a posezení na lavičkách i místem pro jízdu na kolečkových bruslích a je 

radost vidět jak nám dobře slouží. Letos jsme podél chodníku zasadili 

stromořadí z ořechů a moruší, což myslím bude do budoucna zajímavé. 

     Nové dětské hřiště pod školou jsme rozšířili o lanové prvky a vybudovali 

další hřiště v atriu na III. etapě (lanová pyramida a svahová skluzavka),  

u mateřského centra ve Stradovské, ve Stradově, Žandově a Českém 

Újezdu. Zájem dětí a rodičů ukazuje, že zde dlouhodobě dětská hřiště 

chyběla. 

JAK VIDÍM ROZVOJ MĚSTA 

     Rozvoj města spočívá zejména ve schopnosti zachovat hodnotu 

společného majetku a investicemi zajistit, aby tato hodnota byla udržena  

a zvyšována. 

     Základem dalšího rozvoje našeho města je udržet dosaženou finanční 

stabilitu a pokračovat v investicích do základní školy a mateřských školek 

(budovy, zařízení, třídy, zahrady, bezpečnost) a naspořit další finance 

zejména pro opravy silnic, chodníků, parkovací místa a pro postupné opravy 

Kulturního domu a kina. 

     Jako splnitelné se ukazuje zvýšit kapacitu MŠ Pod Horkou 

vybudováním další třídy v nevyužívaném pavilonu po bývalé kuchyni  

a prádelně a tím zajistit školku pro více chlumeckých dětí. Jako 

naléhavé se ukazuje vydat Nařízení města o zákazu podomního prodeje, 

což umožní postih všech nabízečů elektřiny, plynu, zdravotního pojištění 

apod. u dveří Vašich bytů a domů. Jako potřebné se také jeví vydat Obecně 

závaznou vyhlášku o regulaci hlučných činností ve městě ve vymezené 

době. 

   Parkování je problém, proto jsme připravili vybudování dalších nových 

parkovacích míst před panelovými domy na I. etapě bez zavedení 

jednosměrného provozu a se zachováním sušáků na prádlo. Další prostor 

pro šikmé parkování je vlevo podél kostela. 

    Důležité bude udržet Nový chlumecký rybník a okolní pozemky 

v majetku města a zachovat tuto lokalitu pro rekreační účely  

s možností rybaření chlumeckých občanů. 

     Dle vývoje financí je třeba navázat na již vybudovaný chodník do 

Stradova a zabezpečit bezpečný průchod Stradovem. Nejdříve půjde  

o vybudování zpevněné plochy v zatáčce u č.p. 6 a 7 pro bezpečný průchod 

chodců a kočárků. Ve Stradově se na příští rok připravuje přemístění 

přečerpávací stanice odpadních vod mimo zástavbu a vybudování nové 

(kapacitní) kanalizace Stradov – Chlumec. 

     V Žandově v příštím roce proběhne rekonstrukce vodovodu a je třeba 

připravit vybudování kanalizace a zajistit pro to finance. S tím souvisí také 

opravy komunikací ve spolupráci se Správou a údržbou silnic (většina 

komunikací v Žandově je majetkem Ústeckého kraje) a dobudování 

asfaltových povrchů na obecních komunikacích, které odbočují z hlavní 

silnice Žandovem. 

    Ústecký kraj připravuje změny v autobusové dopravě a město se musí 

zasadit, aby počet přímých autobusových spojů do a z Ústí n. L. bez 

přestupování nebyl omezen, ale naopak rozšířen, a to i do Stradova. 

    Vytvoření Střediska městských komunálních služeb, přinese úsporu 

oproti najímání externích firem (vybrané stavební práce, zimní  

a letní údržba komunikací, úklid, služby pro občany - např. autodoprava, 

pomoc s odvozem velkoobjemového odpadu z bytů a odpadu ze zeleně). 

    Podporujeme zřízení centra pro děti a mládež v uvolněných nebytových 

prostorech ve Stradovské 384. Zájem by mohl být také o pravidelná 

setkávání seniorů v předsálí kina nebo kulturního domu s občerstvením  

a hudbou nebo o vybudování cesty pro kočárky mezi MŠ Pohádka a ulicí 

Ždírnickou a Vyklickou, kdy dnes je třeba obejít půlku Chlumce. 

     To je jen několik splnitelných příkladů, kudy by se rozvoj našeho 

města mohl ubírat, ale také bezpečnost, všeobecný pořádek, příkladná 

čistota a péče o zeleň je to, co Chlumec dělá dobrým místem pro život. 

     Jak dopadnou volby, nevím, ale vím naprosto jistě, že toto volební 

období znamenalo v rozvoji našeho města velký krok dopředu. 

      A co si myslíte Vy?   

Ing. Petr Maxa, starosta města 

25. září 2014 

Lanové pyramidy 

v atriu pro naše děti 

Budování výstupní plochy 

u autobusových zastávek 



CHLUMEC JE FINANČNĚ STABILNÍ MĚSTO 

Vyplývá to z rozboru hospodaření města a ze skutečnosti plnění rozpočtu 

v letech 2012 – 2014 tohoto volebního období. 

     Proto mne udivují poplašné nadpisy novinových článků, dokonce 

z tohoto roku, typu „Tonoucí Chlumec se chytá posledního stébla“ nebo 

„Zadlužený Chlumec ...“ apod., které jsou jednoduše nepravdivé a vůči 

našemu městu neseriózní, přestože média mají z našich internetových 

stránek podrobné informace o vývoji hospodaření. Chlumec totiž už dávno 

není vysmívanou předluženou vesnicí „na konci tunelu“ jako v letech 2008 - 

2010, ale jsme finančně stabilním městem. 

     Po volbách v roce 2010 jsme obec převzali s dluhy po splatnosti 

cca 21 mil. Kč. V současné době je finanční provoz města plně 

stabilizovaný s faktickými rezervami cca 7 mil. Kč na účtech. Jak jsme 

toho dosáhli? Především vlastními úsporami, vypovězením nevýhodných 

smluv, soutěžením dodavatelů, získáním bezúročné návratné finanční 

výpomoci od Ministerstva financí v roce 2011 (14 mil. Kč), finančním 

vypořádáním s největšími věřiteli. Velký vliv mělo také zvýšením podílu 

měst a obcí na tzv. sdílených daních. Jako klíčové vidím i to, že jsme si 

v celém volebním období nemuseli vzít jediný úvěr a také to, že na všechny 

výdaje máme předem naspořené peníze na účtech (chodník do Stradova, 

dětská hřiště, bezbariérové náměstí, opravy komunikací a osvětlení, 

investice do základní školy aj.). 

     Tento pozitivní obrat ve financích zachránil Chlumec v letech 2010 – 

2011 před dalšími exekucemi a reálně také před ztrátou samostatnosti, což 

by v konečném důsledku vedlo k připojení k Ústí nad Labem. Taková 

situace tehdy skutečně byla. 

  

  

 

 

     S těmito změnami současně přestal být náš rozpočet 

vyhledávaným cílem nejrůznějších podnikatelů. Jako příklad mohu 

uvést „výhodnou“ smlouvu na zimní údržbu v letech 2007-2010 za 

průměrnou cenu 500 000 Kč za sezónu + povinnost města platit si k tomu 

posypový materiál (!) a novou cenu 256 tis. Kč v letech 2010 – 2014, kdy 

platíme pouze za skutečně ujeté kilometry bez povinnosti si hradit posypový 

materiál. Jiným příkladem je cena za opravu 1 m2 asfaltové silnice (2009: 

1 940 Kč za 1 m2; 2012 – 2013: 540 Kč za 1 m2). Dále město přestalo 

finančně pomáhat podnikatelům, což nám zákon zakazuje. „Dobrým 

špatným příkladem“ je investice města do stavebních úprav ve prospěch 

minulého provozovatele lékárny v budově úřadu v roce 2007 ve výši 

332 461 Kč. Tyto peníze nebyly dosud městu vráceny. 

     Potenciálním problémem mohou být také soudně uplatňované nároky 

některých podnikatelů, kteří byli v minulosti napojeni na obecní rozpočet  

a po městu chtějí tzv. bezdůvodné obohacení za např. stavební práce, 

které ale nelze nikde nalézt. 

 

 

Věřím, že i po volbách bude město důsledné a bude se u soudu jako 

dosud bránit a nedojde protiprávnímu plnění těmto podnikatelům na 

základě jiných zákulisních dohod. To nesmíme připustit. 

     Dosud také není zcela ukončena exekuce z titulu bývalým starostou 

Hanuschem v roce 2008 podepsané kupní smlouvy a rozhodčí doložky na 

stavební materiál, který byl navezen do areálu statku. Výše náhrady 

dosáhla cca 20 mil. Kč a v případě neúspěchu u soudu nám exekutor tyto 

prostředky vezme z účtu, kde jsou drženy zvlášť od ostatních financí města. 

Město využije všech prostředků, jak se domoci svého práva i cestou další 

ústavní stížnosti. 

     Naopak i město uplatňuje své nároky, jsou to cca 2 mil. pohledávek 

zejména za neplatiči nájemného (1,1 mil. Kč / 53 %) a za odpady (0,5 mil. 

Kč - 25 %). Město, ale také např. uplatnilo u soudu náhradu škody ve výši  

6 mil. Kč vůči firmě Ing. Petr Vodňanský za škody vzniklé městu v důsledku 

nepřevedeného historického majetku (pozemky a trvalé porosty v Chlumci, 

Střížovicích a Všebořicích), což nastalo v důsledku chyb v podkladech pro 

katastr nemovitostí, které nám tato firma na základě smlouvy měla za 

411 158 Kč odborně zpracovat. 

     Také je třeba připomenout skutečnost, že velká část minulých dluhů byla 

uhrazena za cenu ztráty části majetku (tj. především nemovitostí, které 

mohly pro město přinášet efekt v podobě nájmu) konkrétně jsme v roce 

2010 v exekuci přišli o zdravotní středisko a budovu radnice, za kterou dnes 

šťastnému majiteli platíme 75 tis. měsíčně a příjmy ze z nájmu zdravotního 

střediska vybírá také někdo jiný. 

     Finanční zátěž při provozu města není malá, v rámci rozpočtovaných 

výdajů 71 mil. Kč (2014) město letos splatilo již třetí splátku návratné 

finanční výpomoci ve výši 3,5 mil. (pro rok 2015 zbývá poslední splátka ve 

stejné výši 3,5 mil. Kč. V tomto roce jsme dále zaplatili částku 4,5 mil. Kč, 

kterou představují splátky jistin a úroků ze čtyř hypotečních úvěrů (domy ve 

Stradovské) a jednoho investičního úvěru (stavba DPS). 

 

 

 

     Celková budoucí finanční zátěž z těchto úvěrů činí cca 34,5 mil. Kč do 

roku 2021.     S touto finanční zátěží, kterou jsme převzali z minulosti, musí 

počítat další rozpočty. A pokud budeme nadále jako doposud uplatňovat 

zásadu, že na každý výdaj musíme mít předem zajištěny finance, pak 

nemám o finanční budoucnost našeho města obavy. 

     Dluhy ve smyslu nezaplacených faktur z důvodu nedostatku financí 

dnes již Chlumec nemá. Chlumec je finančně stabilní město, které se 

dostalo z dluhů a má předpoklady pro další investice a rozvoj. 

      A to je dobrá zpráva. 

Ing. Petr Maxa, starosta města 

 

rybník na dnešním náměstí 

Návrh nového územního plánu města, jehož 

pořízení ukládá zákon má za sebou další etapu 

pořízení, a to řízení o územním plánu dle  

§ 52 stavebního zákona. V dikci této etapy 

proběhlo 1.9.2014 od 15:00 na půdě Městského 

úřadu v Chlumci veřejné projednání, na kterém 

zástupce pořizovatele Jiří Veselý seznámil 

přítomné s harmonogramem prací, obsahem 

podání námitek, připomínek a jejich lhůtami.  

Následně jsem na pokyn pořizovatele vystoupil 

já, jako hlavní projektant a koordinátor 

zpracovatelského týmu, kdy jsem seznámil 

všechny přítomné občany s obsahem návrhu 

územního plánu, řídící se stavebním zákonem  

a jeho prováděcími předpisy, dále s hlavními rysy 

koncepce při srovnání se stávajícím územním 

plánem a na závěr jsem informoval  

o provedených nezbytných úpravách 

dokumentace po výsledcích společného jednání, 

které proběhlo 14.1.2014 a na základě kterého 

dotčené orgány uplatnily svá stanoviska a asi 

třicítka firem a občanů své připomínky. 

Po mém výkladu a doplnění informací  

o technické infrastruktuře byl dán prostor 

přítomným občanům k podávání dotazů na 

jednotlivé části dokumentace, které směřovaly 

především na plochy P04 a P05 v Chlumci a 

zastavitelné plochy smíšené výroby Z21 a Z22 

v Českém Újezdu. 

Na tomto místě bych rád znovu ubezpečil 

vlastníky a uživatele pozemků v Chlumci, že 

plochy přestavby nejsou nástrojem, který by 

ohrozil provoz stávajících řadových garáží  

a polyfunkčních areálů, ale pouze koncepční vizí 

transformace území pro další budoucí generaci 

uživatelů a vlastníků pozemků v těsné blízkosti 

historického i současného centra města, kde 

vedle sebe mohou „koexistovat“ funkce bydlení, 

služeb, veřejné infrastruktury (např. i garáže)  

a sídelní zeleně. Přes mou snahu vysvětlit 

motivaci této části řešení návrhu ÚP, zohledňující 

optimální urbanistický koncept města i ve vztahu 

k zastavitelné ploše Z08, podávají proti tomuto 

řešení námitku nejen někteří uživatelé a vlastnící 

nemovitostí, ale i vedení města. Na celém 

procesu pořízení nového územního plánu je tak 

názorně vidět, jak důležité je konkrétně veřejné 

projednání a obecně aktivní účast a přístup 

občanů v diskuzi nad tak důležitým koncepčním 

dokumentem. 

Dalším ožehavým tématem proběhlého 

veřejného projednání byly zastavitelné plochy 

smíšené výrobní Z21 a Z22, u kterých mají 

právem obyvatelé Českého Újezdu obavy, zda 

možný budoucí provoz negativně neovlivní 

kvalitu obytného prostředí v tomto malém 

venkovském sídle. Tyto plochy byly převzaty ze 

stávajícího územního plánu, se souhlasem všech 

dotčených orgánů hájících veřejný zájem, za 

podmínky etapizace a vymezení dostatečných 

pásů izolační zeleně. Ačkoliv se může zdát, že 

plochy při dálnici D8, severně od sídla, s přímým 

napojením na komunikaci bez dopadů na 

dopravu v sídle, nebudou mít zásadní vliv na 

život Českém Újezdu, je nezbytné v dalších 

krocích řádně vyhodnotit námitky občanů, 

prověřit vydaná správní rozhodnutí 

v předmětných plochách (mohou zablokovat 

zrušení ploch), prověřit zábory zemědělského 

půdního fondu a najít řešení, které by ještě více 

zmírnilo obavy obyvatel. 

Dalšími okruhy dotazů a připomínek byly otázky 

kolem cyklotras, změny ploch rekreace (R, RX)  

a redukce ploch pro bydlení v důsledku např. 

vymezení aktivní zóny záplavového území nebo 

změny urbanistického konceptu ve prospěch 

ochrany přírody a krajiny. 

I když jsem pravděpodobně úplně neuspokojil  

a neuklidnil svými odpověďmi všechny přítomné 

na veřejném projednání, musím na tomto místě 

všem poděkovat za korektní jednání a množství 

přínosných informací.  

V následujících měsících se budou řádně 

vyhodnocovat všechna došlá stanoviska, námitky 

a připomínky, aby pak na pokyn pořizovatele  

a určeného zastupitele vznikla s největší 

pravděpodobností nová upravená dokumentace, 

která se bude opět veřejně projednávat. Věřím, 

že se již v upraveném návrhu ÚP více přiblížíme 

dohodě o udržitelném rozvoji území města. 

  

Za zpracovatelský tým 

Ing. Václav Jetel, Ph.D.,  

autorizovaný architekt pro územní plánování 

NOVÝ ÚZEMNÍ PLÁN MĚSTA PO VEŘEJNÉM PROJEDNÁNÍ 

PROJEKT „TUR“ KONČÍ, 

PROJEKT „DIGITÁLNÍ VĚK VE ŠKOLÁCH“ ZAČÍNÁ 

V červnu - v rámci projektu TUR - proběhla v ZŠ Chlumec soutěž pětičlenných družstev 

s environmentální tematikou. Vítězné družstvo a tři nejlepší jednotlivci: Dušan Steiner, Vít 

Häusler, Tereza Richterová, Michaela Bártová,  Linda Hodačová, Štěpán Nezbeda, Michala 

Francová a Jan Krtek se od 8. do 12. září zúčastní zahraniční stáže v dánském Aarhusu. 

Při pobytu v Dánsku si žáci prohlédnou tamní základní školu, recyklační centrum  

a samozřejmě i historické památky a další zajímavosti města Aarhus a hanzovního města 

Lübeck. Ostatní soutěžící, kteří se umístili na „bedně“, získali věcné ceny – elektronické 

čtečky, MP4 přehrávače, výukový software apod. Všechny aktivity projektu jsou hrazeny 

z fondů EU, celkem více než 300 000,- Kč. 

Projekt TUR bude ukončen 12.9.2014, ale již od 1.10.2014 budeme realizovat projekt V51-

Digitální věk ve školách začíná. Tento projekt je zacílen na dotyková IT zařízení a jejich 

implementaci do vyučování. Učitelé školy získají 20 dotykových zařízení a budou proškoleni 

v tom, jak tato zařízení používat ve výuce. Škola na projekt získá více než 600 000,- Kč 

z fondů EU. Věřím, že i tento projekt přispěje ke zkvalitnění výuky na naší ZŠ. 

Mgr. Petr Dušánek, koordinátor projektů  

Jak změnit školu a co udělat nového v prostorách základní školy je určitě jedna 

z myšlenek každého nastupujícího ředitele. V tomto ohledu bych rád 

poděkoval zřizovateli – radě města Chlumec, panu starostovi Ing. Petru 

Maxovi, zastupitelům, všem těm, kteří se podíleli na přísunu financí pro 

základní školu. Představitelé města v čele s panem starostou sehnali i přes 

dluh z minulosti nemalé finanční prostředky, za které rekonstruujeme základní 

školu již druhý rok.  

Ve škole se udělalo během posledních dvou roků tolik, co se neudělalo za 

posledních 20 let. Alespoň tak se o nás v zákulisí mluví a já jako ředitel školy 

jsem tomu rád. Za dva roky se ve škole vyměnila všechna stará okna a dveře. 

Z počátku jsme vybudovali nový důstojný vstup do školy, včetně nápisu 

ZÁKLADNÍ ŠKOLA,  a bezbariérový  vstup. Opravilo se oplocení celé školy, 

včetně vjezdu pro zásobování školní jídelny. Proběhla kompletní rekonstrukce 

střech dvou pavilonů. Rekonstruovalo se částečně i vytápění školy. Ve všech 

třídách se instalovaly nové tabule. Vybudovalo se nové sociální zařízení pro 

žáky i zaměstnance na prvním i druhém stupni školy. Současně s rekonstrukcí 

sociálních zařízení měníme a modernizujeme i osvětlení. 

Nejen z navýšených prostředků jsme budovali. Škola udělala v rámci 

provozu spousty změn pro Vás rodiče i Vaše děti. Nyní můžete platit  

a měnit obědy i přes internet, bankovním převodem lze platit i lyžařské, 

ozdravné, turistické kurzy a kroužky. Zprovoznili jsme nové oddělení družiny  

a jedna družina je i nově vybavena. Loni se do šaten koupily nové lavice  

a šikovný pan školník zhotovil věšáky. Pro učitele jsme zrekonstruovali zázemí 

sborovny a některé kabinety. V učebně výtvarné výchovy jsou zrenovované 

všechny stoly. 

Kompletně jsme zrekonstruovali učebnu chemie a fyziky, která je dle paní 

učitelky nejhezčí učebnou v kraji .  

Také několik tříd má nová lina a jsou vymalovány. Pro jazykáře a jejich žáky se 

vybudovala nová učebna jazyků. Zřídila se keramická dílna s vypalovací pecí. 

Žáci pro aktivity v rámci kurzů, kroužků a školy mohou využívat nové sportovní 

vybavení, jako jsou pingpongové stoly, kompletní běžecké sety a kola. Vytvořili 

jsme výdejnu dotovaných mlíček, jogurtů a tyčinek pro děti. 

ZÁKLADNÍ ŠKOLA V PROMĚNĚ ČASU POSLEDNÍCH ROKŮ 

Vznikly nové kroužky: výtvarný, keramický, logopedický, kroužek 

stolního tenisu. Zlepšili jsme vybavenost vybraných tříd dataprojektory. 

Vytvořili jsme nové sportovní a pobytové kurzy v rámci školní výuky.  

Zajistili jsme nové prostory pro plavání Vašich dětí a našich žáků 

v bazénu v Krupce, kde jsou všichni moc spokojeni.  

A co pro Vás a naše žáky připravujeme? V současnosti se dokončují 

rekonstrukce naší cvičné kuchyňky (alternativního klubu), která bude 

sloužit žákům, a rádi bychom zde konali i akce pro veřejnost. Během 

krátké doby bude dokončena rekonstrukce sprch a šatny u tělocvičny 

pro žáky i sportující veřejnost v naší škole. V nevyužitém prostoru atria 

školy bychom rádi již příští léto otevřeli dvě písková hřiště, včetně 

patřičného zázemí. 

Určitě bych rád poděkoval všem v kuchyni a vedoucí školní jídelny 

Daně Sovové za dobrou práci a výbornou vizitku naší školy. Navíc 

vaříme obědy i pro cizí strávníky. Obrovskou měrou se na všech 

pracích a pomoci podílel náš skvělý školník Pavel Růžička. Díky všem 

pedagogickým i nepedagogickým pracovníkům škola vzkvétá a věřím, 

že získává dobré jméno pro Vás rodiče i naše okolí. Hovoří pro to 

výsledky naší školy v matematice, jsme nejlepší škola 

v Pythagoriádě, máme úspěchy v matematickém klokánku, 

matematické olympiádě, v chemii jsme se úspěšně účastnili 

republikového kola, ve sportovních soutěžích máme velké úspěchy 

hlavně v atletice, v posledním testování 9. tř. jsme patřili mezi nejlepší 

školy v matematice, českém jazyce i anglickém jazyce.  Rád bych 

poděkoval všem ve škole za jejich práci, městu a panu starostovi Ing. 

Petru Maxovi za podporu a přístup ke škole jako důležité instituci 

města. Také menším i větším firmám, které nám často velmi vstřícně 

pomáhají v opravách a budování. 

 

Ať se vám všem ve škole líbí. 

Mgr. Petr Opava, ředitel školy  

PRO KAŽDÝ VÝDAJ MUSÍME MÍT PŘEDEM ZAJIŠTĚNY 

FINANCE – TAK JAKO DOSUD. 

CHLUMEC JE FINANČNĚ STABILNÍ MĚSTO, KTERÉ SE 

DOSTALO Z DLUHŮ A MÁ PŘEDPOKLADY PRO DALŠÍ 

INVESTICE A ROZVOJ 

JAK HOSPODAŘÍ VEDENÍ FOTBALU CHLUMEC 

V letošním roce zastupitelstvo města schválilo fotbalu dotaci ve výši 100 000 Kč, kterou také do konce volebního období dostali. Vedle toho jim od 

bývalého vedení TJ Chlumec bylo předáno v pokladně 38 000 Kč. V pokladně tedy měli 138 000 Kč. Vzhledem k tomu, že přispíváme především na 

mládež a při počtu 75 dětí měli na jedno dítě 1 840 Kč. Připočtěte si ještě klubové příspěvky a příspěvek od fotbalové federace, jsou to celkem slušné 

peníze vzhledem k tomu, že veškeré náklady na fotbalový areál nese město. Vedení města chtělo celá léta od fotbalu zveřejnění jejich celkových příjmů, 

ale toho se bohužel nikdy nedočkalo. Doufáme, že alespoň rodiče, kteří platí klubové příspěvky znají skutečné hospodaření vedení fotbalu. Nevidíme 

důvod ke kritice jak to vedení fotbalu realizuje vůči vedení radnice v nezdravých diskusích po městě. 

 

Rada města 



 HASIČSKÉ ZBROJNICE CHLUMECKÝCH HASIČŮ 

CHLUMEC PODPOŘIL HOKEJBALISTY 

Hokejbal v Chlumci má svou barvitou 20-ti letou historii, ještě za statutu obce. Ovšem 

ke konci tohoto období se na chodu klubu vyskytly dluhy především bývalého 

vedoucího, jež se výrazným způsobem podepsaly při založení našeho nového oddílu, 

zejména na registracích hráčů, které jsou majetkem hokejbalového svazu a možné 

vykoupení pro aktivní hráčskou kariéru není nejlevnější záležitostí. Tyto dluhy jsme se 

snažili intenzivní prací minimalizovat, obnovit a ,,očistit“ chlumecké hokejbalové jméno, 

čest a důstojnost a nadále tento sport v našem městě ve stínu jiných sportovních oddílů 

provozovat. Též se snažíme k tomuto sportu zapojovat i děti a mládež. 

V současné situaci počet členů týmu je natolik dostačující, že jsme již registrováni 

ČMSH (českomoravský svaz hokejbalu) a evidováni v rozpise na následující sezónu 

2014/2015 ve 2.okresní hokejbalové lize. Připraveni v nových dresech odvádět co 

nejlepší výkony. Byť není jednoduché čelit konkurujícím týmům, které o vítězství jistě 

budou také srdnatě bojovat.  

Sezónním cílem je ekonomická stabilizace klubu, udržení členů kádru a zaručující 

účast ve vyřazovacích bojích. K tomu nám dopomáhá i finanční příspěvek věnovaný 

městem. 

Rozpis utkání podzimní části sezony 2014/2015 týmu HSÚ SHC Warriors Chlumec 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Přijďte podpořit a povzbudit náš hokejbalový tým v nové sezoně!!!!!!!!!! 

Datum Čas Hřiště Týmy 

14. 9. 2014          15:00     Krupka Sonáta Neštěmice – Warriors Chlumec 

20. 9. 2014         9:00      Krupka Warriors Chlumec – Pivní Veteráni 
27. 9. 2014              9:00       Krupka Foreads Ústí nad Labem – Warriors Chlumec 

4. 10. 2014           10:30      Krupka Warriors Chlumec – Litoměřice „B“ 

11. 10.2014          11:00      Krupka Sharks Neštěmice – Warriors Chlumec 

18. 10.2014       10:00      Krupka Warriors Chlumec – Orlík Ústí nad Labem 

1. 11.2014          16:00      Všebořice HBC 74 – Warriors Chlumec 

8. 11.2014             11:00      Krupka Warriors Chlumec- Bohemia Ústí nad Labem 

16.11.2014       12:00      Litoměřice Litoměřice „SD“ – Warriors Chlumec 

22.11.2014          11:30      Všebořice Elba DDM Ústí n.L ,,C“ – Warriors Chlumec 

29.11.2014             13:00      Krupka Warriors Chlumec – Desperados Ústí nad Labem 

6.12.2014              11:00      Krupka Warriors Chlumec – Sonáta Neštěmice 

Tento rok si připomínáme kulaté výročí otevření hasičské zbrojnice 

v Chlumci. Před čtyřiceti lety byla prozatímně předána jedna část stávající 

hasičské zbrojnice. Tato budova byla původně postavena pro stavební 

firmu, která prováděla první panelovou výstavbu v obci (tzv. I. etapu, ul. 

Zákoutí, Krokova, Svatoplukova, Cyrilská a Metodějova), jako zařízení 

staveniště (zázemí a šatny), ale už tehdy se záměrem budoucího užívání 

jako hasičská zbrojnice. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Na konci roku 1974 byla předána pouze část této budovy a to garáže. Až  

o něco později místní hasiči dostali k užívání celou budovu i s dodatečně 

vystavěnou hasičskou věží. Celá hasičská zbrojnice se dočkala 

slavnostního otevření po dvou letech od prvního zprovoznění a to dne 

17.11.1976. Slavnosti se tehdy zúčastnily i jiné sbory se svou technikou. 

Veškeré vybavení se přestěhovalo ze staré zbrojnice v ulici Krušnohorská  

a Pod Horkou, kde se nachází zdravotní středisko. O historii této staré 

hasičské zbrojnice moc nevíme. Jen to, že sloužila místním hasičům už za 

první republiky. Náš sbor si také zároveň připomíná tento rok malé 

kulaté výročí 135 let založení hasičského sboru v roce 1879, kdy byl 

založen mezi prvními v našem regionu. Dnes se můžeme pyšnit jedním 

z nejdéle trvajících sborů v Čechách. Zároveň je to pro nás zavazující, 

abychom pokračovali v odkazu našich předchůdců i pro budoucí generace. 

V této dlouhé historii  se objevuje další malá zmínka o první hasičské 

zbrojnici a to v dnešní  ulici Ústecká v zahradě naproti domu č.p. 230, kde 

byla dříve masna a v dnešní době večerka.  

První hasičská zbrojnice (Ústecká ulice) 

Fotografie ze sedmdesátých let pořízená panem Václavem Kejřem   

TJ CHLUMEC 
 

Fotbalové oddíly přípravky a starších žáků absolvovaly v průběhu letních prázdnin soustředění, které bylo v Novém Městě pod Smrkem. 

Vzhledem k rekonstrukci hřiště nyní trénují 2x týdně v Žandově na hřišti a na 1x na Telnickém hřišti , kde hrají i domácí zápasy. Dle slov 

trenéra Stanislava Pacandy zde mají krásné zázemí. Přikládáme fotografie ze zmiňovaného soustředění. 

CHLUMEČTÍ BOXEŘI OBSTÁLI 

Úvodem bych chtěl poděkovat našim svěřencům za výkony, 

které v tomto roce svojí pílí a odvahou podali. Z mistrovství 

ČR kadetů a školní mládeže v Českých Budějovicích 

chlumecký oddíl přivezl nejvíce kovů: dva zlaté, jedno stříbro, 

čtyři bronzy, a tímto obsadil první příčku v tabulce a nechal za 

sebou 41 oddílů.  

Na juniorském mistrovství ČR v Chlumci jsme získali stříbro  

a bronz. V severočeské oblasti jsme obsadili první místa  

a odvezli jsme si čtyři zlaté poháry v kategorii: školní mládež, 

kadeti, junioři a druhá liga mužů. 

18.10. proběhne v KD Chlumec oblastní kolo mládeže  

a II. ligy mužů, bližší informace budou na plakátech. 

Filip Knor, který obléká reprezentační dres a účastnil se 

ME v Maďarsku, vybojoval pěkné páté místo. V boji o medaili 

těsně prohrál s borcem z Walesu.  Do poslední chvíle se 

nevědělo, kdo vyhraje, Filip to bohužel nebyl. Pokud bude 

Filip trénovat, věřím, že příští rok medaile bude. Jaký bude 

mít lesk, se uvidí. 

Neztratili jsme se ani na turnajích v zahraničí, např.  

v Dánsku, Norsku, Německu i Polsku kluci podali obstojné 

výkony.  

Skončili prázdniny, podzim nám klepe na dveře, nastává čas 

tréninků, dřiny a odříkání – hoši, přeji vám štěstí, zdraví, 

úspěchy nejen ve sportu, ale i v osobním životě. Závěrem 

děkuji trenérům a městu Chlumec za podporu tohoto 

mužného sportu. 

Roman Rusňák, předseda oddílu 

 

Současná hasičská zbrojnice prošla na začátku devadesátých let 

velkými změnami.  

V roce 1993 obec dala do pronájmu část hasičské zbrojnice, kde 

je dnes restaurace, a poté tuto část odprodala do soukromého 

vlastnictví. Veškerá technika se tedy musela vejít do zbývající menší 

části budovy, a to do dvou garáží a přilehlé dílny, ze které se 

vybudovala malá klubovna, šatna pro výstroj a hasičská věž.  

I to je jeden z příznačných znaků jiných priorit euforické porevoluční 

doby po roce 1989. Spousta sborů se v tomto období potýkala 

s existenčními problémy a přežila jen díky nadšencům, kteří jsou 

zapálení do tohoto koníčka, který je velmi časově náročný. Mnoho 

hasičských sborů v té době i zaniklo.  Náš sbor měl to štěstí, že tuto 

nepříznivou dobu přečkal díky pár obětavým nadšencům, kterým patří 

právem velké poděkování. Jen pro zajímavost: před rokem 1989 náš 

chlumecký sbor čítal neuvěřitelných 256 členů.   

  

Za SDH Chlumec 

Radek Třeštík 

VÝSLEDKY ANKETY 

V uplynulých měsících proběhla anketa „Co bylo podle Vás v tomto volebním období nejdůležitější?“. Občané se mohli zúčastnit jak na internetových 

stránkách města, tak i na tištěných hlasovacích lístcích, které odevzdávali do schránky na budově Městského úřadu. Popisky ukazují celkový podíl hlasů v 

procentech a druhé číslo ukazuje celkový počet hlasů pro jednotlivou kategorii. V kategorii ostatní jsou obsaženy opravy veřejného osvětlení (5%; 48), 

investice do Základní školy a financování školek (5%; 58), Chlumec se stal městem (5%; 53), akce 200. let Bitvy u Chlumce (3%; 33) a provozování kina 

(3%; 27). 

Vladislav Trnka a Zdeněk Reis, vedoucí týmu HSÚ SHC Warriors Chlumec, se starostou 

Roman Rusňák a Filip Knor 



NOVÝ ŠKOLNÍ ROK V MATEŘSKÉM CENTRU SLUNÍČKA 
  

Začal nám opět nový školní rok a my bychom tímto rádi pozvali do našeho 

mateřského centra všechny malé děti a jejich rodiče. Na jaře, s finančním 

přispěním města a pana starosty Ing. Petra Maxy, prošlo naše centrum 

omlazením, které se týkalo nového vymalování a výměny koberců, zároveň 

byla před centrem instalována nová klouzačka. 

V novém školním roce se můžete jako vždy těšit na volnou hernu, cvičení 

batolat s rodiči, cvičení miminek, miniškolku, výtvarný kroužek. Nově jsme pro 

Vás otevřeli kineziologickou poradnu. Večer jsme zařadili do programu jógu 

a cvičení pro maminky. Plánujeme také večerní šikulku pro maminky, kde 

budeme vyrábět adventní věnce a další výrobky. Hernu si můžete o víkendu 

pronajmout na oslavu narozenin Vašich dětí. Více informací najdete na 

www.mcslunicka.webnode.cz 

Těšíme se na nové i stávající děti, rodiče i prarodiče a děkujeme vedení města 

za podporu. 

Jitka Chmelová, koordinátor mateřského centra Sluníčka 

Starostové Chlumce v letech 1945 - 2014 Kronika Chlumecka

P Ř E H L E D    A K C Í   (bližší informace na plakátech a webu města) 

KDY HODINA KDE CO POŘÁDÁ 

7.9. - 27.9.2014 8:00 – 15:00 kaple na Horce, Jubilejní pomník Den otevřených památek Město Chlumec 

26.9.2014 17:00 Kulturní dům Chlumec Koncert sborového  zpěvu a instrument. sborů Koťata, CHPS, Město Chlumec 

27.9.2014 9:45 - 18:00 Kulturní dům Chlumec Turnaj družstev žáků a dospělých v šachu SK Šachy a Město Chlumec 

2.10.2014 14:00 Kulturní dům Chlumec Oslava Dne seniorů, Město Chlumec a PS Ústí n. L. 

4.10.2014 10:00 pole u Žandova Drakiáda Město Chlumec 

5.10., 7.11., 7.12. 15:00 Kino Chlumec Sváťovo loutkové dividlo Město Chlumec 

Nový školní rok už je tu! Opět se rozezněly prostory naší MŠ dětskými hlásky. 

Přivítaly jsme se nejen s novými dětmi a jejich rodiči, ale i s těmi, které nás už znají a 

jsou natěšené nám vyprávět vše, co prožily o prázdninách. Vždy nás těší, že jdou 

ráno s úsměvem a elánem. Vážíme si toho, a proto se snažíme jim stále vytvářet a 

vylepšovat prostředí, aby se v něm cítily co nejlépe. Pro nový start jsme opět 

malovaly prostory veselými barvami, stěny zpestřily novými obrázky a moderními 

nástěnkami. Třídy jsme obohatily novými hračkami, stavebnicemi a výchovnými 

pomůckami. Tímto děkujeme – p. Lejčkovi za vymalování prostor, p. Mészárošovi a 

p. Macákovi za montáž nových prvků v šatnách a  Městskému úřadu za úpravu hlavní 

cesty k MŠ. V tomto prostředí čeká na děti bohatý výchovný vzdělávací program plný 

pohádek, písní, básní, procházek, výletů, výtvarného tvoření a učení hravou formou. 

Oblibě se těší již teď připravovaná podzimní dílna rodičů s dětmi na školní zahradě 

s táborákem. 

Co dodat? Ať máme všichni úsměv a spokojenost na tváři, neboť to je nejlepší 

odměna za dobrou práci. 

PS: našim dětem „Včeličkám“, co odletěly do lavic 1. tříd ZŠ, přejeme úspěšný start 

do školního života, ať se jim vše daří! 

kolektiv MŠ Pohádka 

Hola, hola, školka volá, 

 

říkáme si u nás v mateřské školce Pod Horkou. Právě je 1. září 2014 a dveře školky se otevřely pro nové kluky a holčičky, na které jsme se všichni moc 

těšili. Paní učitelky a také děti, které již nebudou nováčky, ale zkušenými Beruškami a Motýlky. Určitě svým novým kamarádům se vším pomohou a budou 

si společně hrát. Slziček, které někdy provází příchod do nového prostředí a poznávání nových tváří tak bude určitě méně. Co nás společně čeká? Rok 

plný nových zkušeností, zážitků, procházek a výletů. Určitě k nám zavítá divadlo s pohádkou a na památku se také vyfotíme. Ve školce budeme cvičit, 

vyprávět pohádky, učit se nová říkadla a básničky, zpívat písničky, malovat, kreslit a modelovat. 

 

Prostřednictvím našeho vzdělávacího programu „Rokem krok za krokem“ budeme poznávat svět kolem nás, přírodu a její proměny ve všech ročních 

obdobích, zvířátka a jejich život. Naučíme se komunikovat s kamarády a určitě spolu zažijeme hodně legrace a dobrodružství. 

Školáčkům, kteří opustili naše řady, přejeme hodně razítek a jedniček a doufáme, že si na naši školku někdy vzpomenou, třeba u společných fotografií … 

 

Kolektiv MŠ Pod Horkou 

Tak nám zase nadešel čas, kdy stojíme před dalšími volbami 

naší místní samosprávy. Opět se budeme podílet na tom, koho si 

vybereme za své zástupce, aby další čtyřleté funkční období 

vedli náš region a dobře hospodařili naším společným majetkem.  

Z nich mezi ty vyvolené nejviditelnější patří starostové, do roku 

1990 to byli předsedové MNV. Zejména jejich osobní odborné 

znalosti, organizační schopnosti, ale i osobní vlastnosti, vytvářejí 

předpoklady, jaké budou výsledky jejich odpovědné práce. Vždyť 

ze svého postavení mají možnost velmi výrazně ovlivňovat nejen 

práci úřadu, ale i další vývoj řízených šesti bývalých obcí a 

kvalitu našeho života v nich.  

Pro pamětníky je snad dobré si připomenout, a ty mladší by 

mohlo zajímat, kteří z našich spoluobčanů od roku 1945 dostali 

možnost Chlumecku vládnout. 

Omlouvám se za případně uvedené nepřesnosti, ale získání a 

ověření jen těžko dostupných, většinou dosud nezpracovaných a 

často neúplných materiálů a údajů, je nad současné dané 

časové možnosti. 

 

Stanislav Petržilka  

1  Krejčí Alois truhlář 1945 – 1946 

2  Kadlec Václav horník 1946 – 1948 

3  Vlach František zemědělec 1948 – 1950 

4  Hajšlová Marie v domácnosti 1950 

5  Wágner Miroslav účetní 1950 – 1954 

6  Peták Josef horník 1954 – 1958 

7  Wágner Miroslav účetní 1958 – 1960 

8  Mošnička Josef státní zaměstnanec 1960 – 1964 

9  Povr Karel ekonom 1971 – 1976 

10  Babická Marie učitelka  1976 – 1980 

11  Karásek Miroslav učitel 1980 – 1989 

12  Olyšar Jiří elektromechanik 1989 – 1990 

13  Hanusch Roman stavební technik 1990 – 2009 

14  Mgr. Říha Josef  učitel 2009 – 2010 

15  Ing. Maxa Petr  ekonom 2010 – 2014 

(foto: kronika města Chlumec) 

LETNÍ PŘÍMĚSTSKÝ TÁBOR 

Příměstský tábor pro děti od 6 do 13 let se uskutečnil po celou dobu 

prázdnin, to je v průběhu 9 týdnů. Prošlo jím na 101 spokojených 

dětí. Po ránu byla zařazena rukodělná práce a dovednosti. Děti si 

vyrobily například přívěšek na krk, naučili se složit papírovou 

vlaštovku, parník, lepily si koláže a obrázky z proužků papíru, odnesly 

si domů gumičkové náramky a bambule z vlny. Dopoledne 

následovala část, kde se děti dozvěděly o historii i současnosti našeho 

města, poznávaly také přírodniny, které nás obklopují. Následoval 

dopolední sport a vycházky po okolí Chlumce. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Pak oběd a po něm beseda se zajímavými lidmi a organizacemi. 

Představili se šachisti, hudebník, rybáři, myslivci, doktorka, ekolog, 

středověký rytíř, napoleonský voják, ochránce přírody, výtvarník, 

kronikář, fotograf, boxer, městská policie a europoslanec. Odpoledne 

bylo věnováno sportu. Z reakcí dětí a jejich rodičů usuzuji, že byl tábor 

úspěšný a že splnil svůj účel. Poděkování zaslouží všichni, kteří se 

na zajištění tábora podíleli. Jmenovitě děkuji paní Sovové a školní 

stravovně za přípravu chutných jídel a vedoucím Karin Strakové, 

Bohumilu Rupecovi, praktikantkám Kristýně Parachinové a Tereze 

Beckové. Děti a jejich rodiče se těší na příští rok a přejí si tábor 

opakovat, a to i o zimních prázdninách. 

Jaroslav Slavík, hlavní vedoucí tábora a místostarosta města 

DEN PLNÝ VOJENSKÉ HISTORIE 

V sobotu 30. srpna se chlumecké náměstí 

proměnilo do historické podoby. Prvně se zde 

odehrála vzpomínka na tři velké vítězné bitvy 

české historie, které se odehrály na chlumeckém 

území. Nejprve jsme byli svědky ukázky vedení 

války za středověku roku 1126 při Soběslavově 

bitvě proti Lotharovi. Hudební předěl skupiny 

SoliDeo a slovo historika Mgr. Václava Houfka 

navodilo atmosféru husitských válek - při ukázce 

bitvy na Běhání 1426 předvedenou spolky 

Malchus, Řádem černých rytířů a Gardem Cvikov. 

V poslední části věnované napoleonským 

válkám zazpíval Chlumecký sbor pod vedením 

Mgr. Josefa Říhy a představil se 42. pěší pluk  

z Chlumce a Kozáci, kteří si sebou přivezli  

i hudební soubor. Vydařenému odpoledni 

předcházely sportovní soutěže, které garantoval 

radní pan Milan Louda. O dosažených výsledcích 

se dočtete na jiném místě zpravodaje. 

Celou akci připravil a pořadem provázel Jaroslav 

Slavík, místostarosta města. 

Připomínka 201. výročí bitvy  

u Kulmu – Chlumce 1813 

29. srpna proběhly tradiční pietní akty u všech 

pomníků a památníků bitvy 1813, za účasti 

představitelů jednotlivých obecních a městských 

samospráv a klubů vojenské historie - 42. 

pěšího, pluku hraběte Erbacha z Chlumce  

a Kozáků. 

p. Mošnička 

p. Babická 

p. Povr 

p. Karásek 

p. Olyšar 

p. Hanusch 

p. Maxa 


